
Protokół Nr …/2020 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki, 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 18 września 2020 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020 – 2036, 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2020 roku, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Gołdap oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów, 

4) zatwierdzenia „Planu Odnowy Sołectwa Botkuny na lata 2020 – 2027”, 

5) uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Gołdapi 

na lata 2021-2023, 

6) przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gołdap”. 

4. Informacja z wykonania budżetu Gminy Gołdap za I półrocze 2020 r. 

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Janina Pietrewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski zgłosił wniosek formalny o usunięcie w pkt. 3 podpunktu  

6) projektu uchwały w sprawie „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gołdap”. 

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły wniosek o zmianę  głosami: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 

Dołączył radny Mirosław Zajączkowski.  

Przyszedł radny Zbigniew Mieruński. 

Do pkt 3 

1)  

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że plan dochodów zwiększa się o kwotę 3 759 816,00 zł  

i po zmianach wynosi  125 296 067,86 zł. Plan wydatków zwiększa się o kwotę 759 816,00 zł i po zmianach 

wynosi 137 838 612,81 zł. Deficyt budżetu  po zmianach wynosi 12 542 544,95 zł. Przychody budżetu  

po zmianach  wynoszą 15 042 544,95 zł. Rozchody budżetu wynoszą  2 500 000,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020 – 2036. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za , 1 wstrzymujący  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 2 wstrzymujące 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

P.O. Kierownika Wydziału WA Róża Popławska powiedziała, że korekta finansowa wynika z decyzji 

instytucji zarządzającej Zarządu Warmińsko – Mazurskiego, której instytucja zarządzająca zarzuciła potencjalne 

ograniczenie konkurencyjności. Została złożona skarga do WSA na decyzję. WSA nie przychyliło się, więc gmina 

wystąpi do NSA. Gmina zapłaciła teraz, by uniknąć naliczania odsetek w czasie trwania procesu. 



Radny Zbigniew Makarewicz zapytał, czemu zostały zmniejszone środki na inwestycję „napis przestrzenny”. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że na napis przestrzenny zostały pozyskane środki zewnętrzne 

w wysokości 80%. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że autopoprawką zostały przesunięte środki unijne w ramach 

projektu zdalna szkoła.  

2)  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2020 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za , 1 wstrzymujący  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 2 wstrzymujące 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

3)  

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że zgodnie z ustawą z dnia 16 grudnia 2010 r.  

o publicznym transporcie zbiorowym, w art. 15 ust. 1 pkt. 6 i ust. 2 nakłada na właściwy organ danej jednostki 

samorządu terytorialnego obowiązek określenia w drodze uchwały przystanków komunikacyjnych i dworców, 

których właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Zmiana danych w załączniku  

wynika z potrzeb mieszkańców gminy Gołdap tj.  utworzenia przystanku w miejscowości Jabłońskie  

na połączeniu drogi wewnętrznej z drogą powiatowa  nr 1788 N w miejscowość Jabłońskie. W wyniku powyższej 

aktualizacji załącznik Nr 1 otrzymuje   nowe brzmienie. 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Gołdap oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

 - Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

4)  

Kierownik Wydziału WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że Zarząd Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na podstawie uchwały nr 37/540/19/VI z dnia 13 sierpnia 2019 roku przyjął Gminę Gołdap  

i Sołectwo Botkuny do współpracy w inicjatywie Samorządu Województwa dotyczącej Odnowy Wsi 

Województwa Warmińsko - Mazurskiego od 2019 roku. Uchwałą nr 5/2020 z dnia 5 marca 2020 roku Zebranie 

Wiejskie Sołectwa Botkuny powołało Grupę Odnowy Sołectwa Botkuny i Lidera Grupy Odnowy Sołectwa.  

W terminie od 10 do 16 marca 2020 roku na podstawie Zarządzenia nr 559/III/2020 Burmistrza Gołdapi z dnia 

4 marca 2020roku  prowadzone były konsultacje społeczne w związku z rozpoczęciem prac nad przygotowaniem 

,,Planu Odnowy Sołectwa Botkuny na lata  2020-2027”.  W wyznaczonym terminie wpłynęło 19 formularzy 

konsultacyjnych. Raport z przeprowadzonych konsultacji zamieszczony został na stronie internetowej: 

www.goldap.pl w zakładce ,,konsultacje społeczne”. ,,Plan Odnowy Sołectwa Botkuny na lata 2020-2027” 

przyjęty został uchwałą nr 8 Zebrania Wiejskiego Sołectwa Botkuny 14 sierpnia 2020 roku. Zgodnie  

z wymaganiami programu ,,Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego od 2019 roku” przedstawiony 

w uchwale dokument musi być zatwierdzony uchwałą rady miejskiej. Korzyścią dla gminy i zgłoszonego 

sołectwa jest możliwość udziału w bezpłatnych szkoleniach, inicjatywach, w kolejnych latach, które będą 

dedykowane społecznościom terenów wiejskich w miarę możliwości budżetowych Samorządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego.  
Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

„Planu Odnowy Sołectwa Botkuny na lata 2020 – 2027”. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za 

 - Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich -  4 za 

5) 

Prezes PWiK Jarosław Dzienis powiedział, że obowiązek sporządzenia wieloletniego planu modernizacji  

i rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych wynika z przepisu art. 21 ustawy z dnia 7 czerwca  

http://www.goldap.pl/


2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zgodnie z ustawą, plan ten 

musi być zgodny z kierunkami rozwoju Gminy określonymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, a następnie musi być zatwierdzony przez Radę Gminy.  Waga tego planu 

polega na tym, że będzie on miał w przyszłości bezpośredni wpływ na poziom opłat za wodę i ścieki, 

stosowanych przez Przedsiębiorstwo.   

Wiceprzewodniczący Zbigniew Mieruński powiedział, że w marcu na sesji powiatowej pracownik PWiK 

określił  kanalizację na ul. Kolejowej i 1-go Maja jako: „syf, kiła i mogiła”. Zapytał, czy faktycznie jest tam taki 

stan kanalizacji jak został opisany w ww. sytuacji.  

Prezes PWiK Jarosław Dzienis odpowiedział, że nie zna przedstawionego tematu. Powiedział, że część 

kanalizacji została tam wymieniona przy budowie drogi. Stan kanalizacji nie jest zły. To jest kwestia rzeczy, które 

trafiają do kanalizacji i pompy nie nadrabiają. Nowo zakupiona pompa miała rozdrobnić wszystko ale bez 

zamierzonego rezultatu.  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

„Wieloletniego planu  rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Gołdapi na lata 2021-2023. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za,  

 - Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

Do pkt 4  

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że na dzień 30.06.2020 r. wykonane dochody są  na poziomie 

51%, wydatki -  44% a przychody ogółem na poziomie 48%. /szczegóły w zarządzeniu 742/VIII/2020/. 

Do pkt 5 

Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy prezes PWiK wie w jakim stanie jest sieć kanalizacyjna na ul. Żeromskiego 

i jak ulica wygląda po ulewach.  

Prezes PWiK Jarosław Dzienis odpowiedział, że po ostatnich opadach pozalewało część posesji w związku 

z tym, podjęto decyzję o przeczyszczeniu kanalizacji sanitarnej. Zostało to zlecone dla firmy specjalistycznej  

i  została przeczyszczona na długości 600 m. Po przeglądzie stwierdzono, że jest lekkie zagłębienie  na tym 

odcinku, które wymaga przebudowania całej kanalizacji,  co wiąże się z przebudową drogi. Na dzień dzisiejszy 

nie ma środków na  oddzielanie kanalizacji deszczowej od sanitarnej.  

Pan Andrzej Tobolski powiedział, że gmina ma wysokie stawki za odbiór śmieci. Zapytał, czy jest możliwość 

przekazania części kwoty na zakup worków na śmieci.  

Radny Zbigniew Mieruński zapytał, czy gmina płaci za nowe instalacje czy za wszystkie. 

Prezes PWiK Jarosław Dzienis odpowiedział, że jest to koszt  brutto ok 111 000 zł rocznie za wszystkie sieci 

położone w drogach powiatowych.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że gmina ma  niższe stawki od podmiotów ościennych. Worki 

nie będą zakupywane, gdyż gminne pieniądze to pieniądze mieszkańców.  

Pan Andrzej Tobolski powiedział, by gmina pomogła dla powiatu przy działalności szpitala.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że była rozmowa ze Starostą na temat współpracy  

w funkcjonowaniu szpitala. Niekoniecznie jest wola współpracy. Podczas rozmów powiat zapewniał,  

że ze szpitalem jest w porządku a  teraz nie ma z ich strony odzewu.  

Radny Zbigniew Mieruński  powiedział, że przez 10 lat nie było aktywnych działań zarządu powiatu.  Sytuacja 

obecna jest poprzez zaniedbania. Inicjatywa powinna iść od zarządcy.  

Przewodniczący Wojciech Hołdyński powiedział, że  trzeba zwiększyć częstotliwość wywozu popiołu oraz 

spod altanek.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że docierają takie sygnały do gminy. W niektórych 

przypadkach trzeba zwiększyć częstotliwość wywozu a w niektórych ilość pojemników.  

Przewodniczący Wojciech Hołdyński ustalił spotkanie z radnymi w sprawie zakładu przyrodoleczniczego  

na  dzień 23 września o godz. 11:00 oraz przekazał zaproszenie od  OSiR-u  i dyrektor biblioteki.  

Prezes PWiK Jarosław Dzienis  przekazał wnioski do budżetu gminy na rok 2020.   

 

 

  Protokołowała           

         Przewodnicząca Komisji 

/-/  Katarzyna Krusznis      /-/ Zofia Syperek          

      


